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Milé kolegyně, milí kolegové, 

  

na zasedání shromáždění členů Českého bankovní asociace, které se 

konalo minulý týden, bylo zvoleno nové vedení ČBA. Naším novým 

prezidentem se stal Jan Juchelka, který ve funkci nahradí Tomáše 

Salomona. Ten se nově ujme role prvního viceprezidenta asociace, 

zatímco druhým viceprezidentem se stává Michal Strcula. Předsedou 

dozorčího výboru bude Tomas Nidetzký. 

Ráda bych touto cestou poděkovala Tomáši Salomonovi za jeho vedení 

ČBA, během kterého jsme udělali obrovský skok a stali se moderní a 

dynamickou asociací, a novému vedení bych ráda popřála mnoho 

úspěchů v nadcházejícím období. 

Jednou z priorit nového vedení je soustředit se na prohloubení dialogu 

a spolupráce mezi soukromým sektorem, státem a regulátorem a na 

témata digitalizace, inovací či udržitelnosti. Věřím, že se nám společnými 

silami podaří našich cílů dosáhnout, nebo je dokonce překonat. 

Kromě nového vedení jsme v minulém týdnu zažili i další důvod k oslavě. 

Náš projekt #nePINdej! získal v nedávno vyhlášené prestižní soutěži 

https://cbaonline.us7.list-manage.com/track/click?u=67056e43982504149585eafb4&id=f67c80ad09&e=41feb8c192


 

Česká cena za PR Lemur 2023 celkem 8 Lemurů a naprosto ovládl tuto 

soutěž, neboť získal nejvyšší počet sošek ze všech oceněných projektů. 

Tento ohromný úspěch je zásluhou tvrdé práce a nasazení všech, kteří se 

na kampani podíleli, ať už se jedná o mé kolegy, nebo partnery projektu, 

a za to jim patří můj velký dík. Chci ale poděkovat také vám všem, kteří 

jste se do projektu aktivně zapojili tím, že jste si udělali náš test na 

kybertest.cz, a pomohli nám tak v našem společném boji proti e-

šmejdům. 

  

  

Ještě jednou srdečně blahopřeji novému 

vedení a děkuji všem, kteří se podíleli na 

našem projektu #nePINdej! 

  

 

 

 

Monika Zahálková 

Výkonná ředitelka ČBA  

 

 

 

 

Česká bankovní asociace má nové vedení. 

Prezidentem je Jan Juchelka  

Členové České bankovní asociace si zvolili své zástupce v řídicích orgánech. 

Novým prezidentem ČBA je Jan Juchelka, který ve funkci vystřídá Tomáše 



 

Salomona. Ten se zároveň nově stane prvním viceprezidentem asociace. 

Rozhodlo o tom shromáždění členů ČBA, které kromě členů prezidia volilo i 

členy dozorčího výboru. Jeho předsedou se stal nově Tomáš Nidetzký. 

„Letošní rok přinesl bankám řadu výzev. Stále nás doprovází vysoká inflace, 

zaznamenáváme pokles spotřeby domácností nebo zvyšující se náklady na 

vklady. Přestože je rok 2023 v mnoha ohledech obtížný, není to důvod 

k velkému pesimismu. Česko potřebuje chytře investovat, aby zabojovalo 

o své místo na evropské a světové ekonomické a byznysové scéně,“ říká Jan 

Juchelka, předseda představenstva a generální ředitel Komerční 

banky, a dodává: „Český bankovní systém je velmi stabilní. České banky jsou 

kapitálově silné a dobře likviditně vybavené. Stále stojíme po boku svých 

klientů a zůstáváme silným sektorem i v dobách hospodářského útlumu. Role 

České bankovní asociace je v tomto ohledu naprosto klíčová a nezastupitelná. 

S velkým respektem přistupuji k vedení asociace, v jejímž čele se budu 

s ostatními kolegy z prezidia soustředit na prohloubení dialogu a spolupráce 

mezi soukromým sektorem, státem a regulátorem a na témata digitalizace, 

inovací či udržitelnosti. Za poslední tři roky ušla asociace velký kus cesty, 

máme na co navazovat.“ 

Prezidium ČBA bude nově pracovat v tomto složení: Jan Juchelka, Komerční 

banka (prezident), Tomáš Salomon, Česká spořitelna (první viceprezident), 

Michal Strcula, Air bank (viceprezident), Aleš Blažek, ČSOB (člen), Jakub 

Dusílek, UniCredit Bank (člen), Igor Vida, Raiffeisenbank (člen). 

Dozorčí výbor má tyto členy: Tomáš Nidetzký, NRB (předseda), Michael 

Pupala, MPSS (místopředseda), Tomáš Hubáček, Banka Creditas (člen), Libor 

Vošický, Stavební spořitelna ČS (člen). 

Více informací se dočtete zde >>> 

 

https://cbaonline.us7.list-manage.com/track/click?u=67056e43982504149585eafb4&id=0ad7a28670&e=41feb8c192


  

 

  

 

 

Projekt ČBA #nePINdej! nejoceňovanějším 

komunikačním projektem  

Kampaň #nePINdej! na podporu kybernetické bezpečnosti se umístila hned 

osmkrát v prestižní soutěži České ceny za PR Lemur 2023 a získala tak nejvyšší 

počet sošek ze všech oceněných projektů. Velký dík patří všem, kteří na kampani 

pracovali, ale také vám všem, kteří jste se do kampaně zapojili tím, že jste si 

udělali náš www.kybertest.cz, a pomohli nám tak bojovat s  

e-šmejdy. Děkujeme! 
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Zájem o nezajištěné úvěry ze stavebka je stabilní, 

roste i cílová částka u nových smluv 

 

Stavební spořitelny poskytly do konce května úvěry za 14,3 miliardy korun. Oproti 

stejnému období roku 2022 je jejich objem o 57,1 procenta nižší. Klesá zejména 

zájem o úvěry zajištěné zástavním právem k nemovitosti, jejich počet se snížil o 

75,5 procenta a objem o 78,8 procenta. Naopak u nezajištěných úvěrů pro fyzické 

osoby zůstává počet i objem na úrovni loňského roku. Za prvních pět měsíců roku 

uzavřely stavební spořitelny 205 376 smluv, což je v meziročním srovnání o 6,9 

procenta méně. Celková cílová částka vzrostla o 4,4 procenta na 118,7 miliardy 

korun. Vyplývá to z údajů všech pěti českých stavebních spořitelen, které poskytly 

ČTK.  

 

 

 

Tři miliony Čechů použily bankovní identitu 

  

Bankovní identitu u služeb státu a firem již využily tři miliony uživatelů, tedy více 

než třetina občanů starších 18 let. Během 2,5 roku fungování se stala zdaleka 

nejpoužívanějším způsobem digitálního ověření totožnosti občanů v Česku. Přesně 

dva roky lze Bank iD využívat i k prokazování totožnosti u firem. U více než 160 

zapojených subjektů ji pro svoji identifikaci použil jeden milion lidí. Češi se díky 

bankovní identitě naučili využívat online služby státu. Na 80 % uživatelů, kteří se v 

loňském roce přihlásili ke službám státu, se identifikovalo prostřednictvím své 

bankovní identity. V průměru se za rok přihlásili pětkrát a celkově provedli více než 

10 milionů přihlášení. 

 

 

 

 

 
 

 

 

EBA zveřejnil výroční zprávu za rok 2022 

https://cbaonline.us7.list-manage.com/track/click?u=67056e43982504149585eafb4&id=6832236634&e=41feb8c192


 

 

Evropský orgán pro bankovnictví (EBA) zveřejnil svou výroční zprávu, která uvádí 

činnosti a úspěchy v roce 2022 a poskytuje přehled klíčových priorit pro rok 2023. 

Ke strategickým prioritám pro letošní rok patří dokončení implementace BASEL III, 

rozšířené zátěžové testování, poskytování dat, realizace mandátů MiCAR a DORA, 

rozšíření kapacity pro boj proti praní špinavých peněz a financování terorismu a 

realizace ESG plánu. 
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Objem hypoték se opět 

zvýšil 

  

Banky a stavební spořitelny poskytly 

v květnu hypoteční úvěry za 12,3 

mld. Kč. Meziměsíčně se objem 

poskytnutých hypoték zvýšil o 17 %. 

Ačkoli květnová aktivita na 

hypotečním trhu bývá oproti dubnu 

pravidelně příznivější, letos byl 

nárůst nad rámec běžné sezonnosti. 

Objem i počet hypoték je tak po 

zohlednění sezonního vývoje 

nejvyšší od poloviny loňského roku, 

kdy trh začal citelně zamrzat. 

Hodnoty posledních třech měsíců 

naznačují, že hypoteční trh mírně 

ožívá. Z meziročního pohledu byl 

v květnu objem poskytnutých 

hypoték nižší o 40 %. Úrokové sazby 

nepatrně vzrostly a dostaly se zpět 

na úroveň 5,9 %. Tržní úrokové 

sazby v posledních týdnech sice opět 

klesají, zůstávají však velmi 

rozkolísané, a případné změny 

v hypotečních sazbách tak budou 

v příštích 

měsících jen 

kosmetické. 

 

 

 

Růst inflace v květnu 

zpomalil 

 

Květnový meziroční růst cen zpomalil 

na 11,1 % z dubnových 12,7 %, 

meziměsíčně ceny po dubnovém 

poklesu vzrostly o 0,3 %. Hlavní 

příčinou tohoto růstu byl opětovný 

růst cen potravin, zejména ovoce a 

masa. Také k tomu přispěly ceny 

alkoholických nápojů, ceny 

stravovacích služeb a opětovně i 

mírný růst cen imputovaného 

nájemného, které doposud letos 

meziměsíčně vždy klesalo. Růst cen 

pokračoval i v kategorii bydlení 

(nájmy, teplo, teplá voda, elektřina), 

naopak klesaly ceny pohonných 

hmot. Nadále předpokládáme, že se 

inflace bude v letošním roce 

pohybovat kolem 11 %. 

Nejvýraznějším rizikem je však v 

tuto chvíli inflace příštího roku. Ta 

sice výrazně poklesne, ale nemusí se 

dostat dlouhodoběji k úrovni k 2–3 

%, ale „zakoření“ v tuzemské 

ekonomice na 

vyšší úrovni. 

 

 

 

 



 

 

 

 

Jakub Seidler, 

hlavní ekonom ČBA 

 

více zde >>>  

 

 

 

Jakub Seidler, 

hlavní ekonom ČBA 

 

více zde >>>  

 

 

 

K odběrům komentářů Jakuba Seidlera, hlavního ekonoma ČBA, se můžete přihlásit zde.   
 

 

 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

  

 

 

Okruh institucí, kterým ČNB stanovuje 

kapitálové vybavení, se zřejmě rozšíří 
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Česká národní banka bude mít pravděpodobně pravomoc stanovovat požadavky na 

minimální kapitálové vybavení úvěrových institucí a investičních podniků, i pokud 

budou součástí globální sítě a budou mít sídlo mimo Česko. Sněmovna nedávno 

v prvním čtení podpořila novelu zákona o ozdravných postupech a řešení krize na 

finančním trhu, která zahrnuje aktualizovanou evropskou směrnici do českého 

práva. Cílem této právní úpravy je splnění povinnosti zavést aktualizovaná pravidla 

daná nařízením Evropského parlamentu a Rady (EU) do českého právního řádu. 

Ministerstvo financí v předkládací zprávě uvádí, že se jedná zejména o 

obezřetnostní přístup ke globálně významným institucím a metody nepřímého 

upisování nástrojů, které mohou splňovat minimální požadavek na kapitál a 

závazky při řešení krize ve více subjektech. Tento krok je považován za technickou 

úpravu. Pokud nedojde ke včasnému převedení směrnice do českého práva, hrozí 

Česku pokuty. 
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ČBA Finance pro nefinanční 

manažery 

ČBA otvírá na podzim nový vzdělávací program 

pro manažery a ředitele nefinančních oddělení, 

tedy pro ředitele oddělení HR, PR, marketingu, 

právního anebo IT. Jeho garantem je doc. Ing. 

Ladislav Mejzlík, Ph.D., proděkan FFÚ VŠE 

v Praze a prezident Komory auditorů ČR. 

Program poběží ve čtyřech celodenních 

modulech během září a října 2023, probírat se 

budou témata finančního reportingu, účetní 

závěrky nebo daní. Program je držitelem 

mezinárodní certifikace IES/ICI. Více informací 

najdete ZDE.  
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